
Oświadczenie złożone 

przez senatora Aleksandra Pocieja 

na 74. posiedzeniu Senatu 

w dniu 26 lutego 2019 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra sprawiedliwości, prokuratora generalnego Zbigniewa Ziobry 

Szanowny Panie Ministrze! 

W związku z przedstawioną w dniu 13 lutego br. informacją prezes Sądu Najwyższego zwracam się z py-

taniem dotyczącym sytuacji kadrowej w polskim sądownictwie. 

Zwiększająca się na przestrzeni ostatnich lat liczba wakatów na stanowiskach sędziowskich, jak również 

asesorskich i referendarskich, nie tylko utrudnia pracę sędziów, ale w znacznym stopniu przyczynia się do 

przewlekłości postępowań. Mówi się już nawet o 700 wakatach orzeczniczych. Zjawisko to niepokoi tym 

bardziej, że reforma polskiego sądownictwa zapowiadana była jako działania mające na celu usprawnienie 

i przyspieszenie biegu postępowań. Tymczasem nie tylko suche statystyki, ale również skargi obywateli do-

cierające do mojego biura senatorskiego wskazują, że stan faktyczny jest co najmniej alarmujący. 

W związku z powyższym proszę o informację, co było przyczyną zastoju w obsadzaniu wolnych stano-

wisk w polskich sądach, jak wygląda obecna sytuacja w tym zakresie i jakie zostały podjęte działania, aby 

zlikwidować problem lub co najmniej w znacznym stopniu zmniejszyć jego skalę. 

Z poważaniem 

Aleksander Pociej 


